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REVISTA PRESEI 
 

 Parlamentarii se întorc dimineaţă la muncă/ Puterea vrea lege pentru LOBBY, Opoziţia cere alegeri în DOUĂ 
tururi 
Parlamentarii de la putere îşi doresc în noua sesiune parlamentară lege pentru lobby şi înfiinţarea Autorităţii 
Naţionale de Interceptări, iar cei din opoziţie vor demiterea Executivului, dar şi o reformă electorală, prin care să 
se revină la alegerearea primarilor în două tururi. 
Partidul Social Democrat a discutat sâmbătă, la Neptun, două proiecte de lege, pe care să le susţină în noua 
sesiune parlamentară, proiecte care aparţin colegilor de coaliţie de la ALDE, partidul lui Călin Popescu Tăriceanu. 
Documentul discutat la CExN-ul PSD propune susţinerea unui proiect de lege, pentru înfiinţarea Autorităţii 
Naţionale de Interceptări, astfel încât să fie scoşi „serviciile de informaţii şi ofiţerii din justiţie şi politică”.Proiectul 
este unul mai vechi, iniţiat de Călin Popescu Tăriceanu. 
„Imbunătăţirea legislaţiei pentru asigurarea unor servicii de informaţii în conformitate cu cerinţele statului de 
drept. Adaptarea prevederilor din legile siguranţei naţionale la nivelul celor din ţările puternic dezvoltate în acest 
domeniu. Reaşezarea activităţii serviciilor de informaţii în matca lor constituţională", se arată în documentul 
discutat sâmbătă în şedinţa CEx a PSD, de la Neptun. 
Termenul ar fi decembrie 2018, fiind vorba despre un proiect de lege. Documentul mai prevede: „Definirea clară a 
atribuţiilor structurilor de informaţii. Scoaterea serviciilor de informaţii şi a ofiţerilor serviciilor din justiţie şi 
politică. Înfiinţarea Autorităţii Naţionale de Interceptări”. 
Al doilea proiect discutat de social democraţi, sâmbătă, face referinţă la necesitatea unei legi a lobby-ului, aceasta 
permiţând implicarea societăţii în procesul decizional, potrivit documentului făcut public sâmbătă. 
„Înfiinţarea societăţilor de lobby, simplificarea accesului public la procesul de legiferare şi la cel decizional. Text de 
lege preluat integral din legislaţia în materie din Austria. Înfiinţează Registrul de lobby şi de reprezentare a 
intereselor. Legiferează profesia de lobbyst. Creşt transparenţa în procesul de legiferare şi în cel decizional. 
Permite interacţiunea mediului de afaceri cu decidenţii politici printr-o reglementare eficientă în acest sens. 
Permite implicarea societăţii civile în procesul decizional, atât la nivel legislativ, cât şi la nivel executiv”, se arată în 
documentul discutat sâmbătă de PSD, la Neptun. 
Proiectul a fost prezentat, marţi, de deputatul ALDE, Varujan Vosganian, în conducerea centrală a partidului, 
spunând că acesta conţine necesitatea unei legi a lobby-ului, aceasta permiţând implicarea societăţii în procesul 
decizional, potrivit documentului făcut public sâmbătă. 
„Înfiinţarea societăţilor de lobby, simplificarea accesului public la procesul de legiferare şi la cel decizional. Text de 
lege preluat integral din legislaţia în materie din Austria. Înfiinţează Registrul de lobby şi de reprezentare a 
intereselor. Legiferează profesia de lobbyst. Creşt transparenţa în procesul de legiferare şi în cel decizional. 
Permite interacţiunea mediului de afaceri cu decidenţii politici printr-o reglementare eficientă în acest sens. 
Permite implicarea societăţii civile în procesul decizional, atât la nivel legislativ, cât şi la nivel executiv”, se arată în 
documentul discutat sâmbătă de PSD, la Neptun. 
Şi în opoziţie s-au stabilit priorităţile pentru noua sesiune parlamentară. Partidul Naţional Liberal are ca prim 
obiectiv în noua sesiune o nouă moţiune de cenzură, pentru înlăturarea Guvernului Dăncilă, despre care liderul 
PNL spune că va fi pregătită cu „maximă minuţiozitate”. 
„Primul şi cel mai important obiectiv pentru noi, ca reprezentanţi responsabili ai cetăţenilor români este demitere 
Guvernului Dăncilă. În acest sens vom pregăti cu maximă minuţiozitate moţiunea de cenzură, pentru dărâmarea 
cabinetului Dăncilă, am decis să formăm o echipă mai largă de negociere şi am decis să intensificăm dialogul cu 
toate grupurile parlamentare şi cu fiecare parlamentar, inclusiv cu parlamentari din PSD, pentru a-i convinge că 
devine o necesitate absolută ca Guvernului Dăncilă să plece, să punem capăt sistemului anti-democratic, anti-
european Dragnea, care riscă să arunce România în afara lumii civilizate”, a declarat liderul PNL, Ludovic Orban, 
duminică, după şedinţa BPN. 
Liberalii îşi propun şi modificarea Legii de funcţionare şi organizare a Curţii Constituţionale, astfel încât judecătorii 
CCR să aibă control asupra ordonanţelor simple şi de urgenţă date de Executiv. 
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„PNL are ca prioritate, pentru actuala sesiune parlamentară intrarea în dezbatere şi adoptarea la legea de 
organizare şi funcţionare a CCR.Principala modificare pe care o propunem este exercitarea controlului 
constituţional, de către Curtea Constituţională şi asupra ordonanţelor simple şi asupra ordonanţelor de urgenţă, 
astfel încât să nu mai existe riscul, aşa cum s-a întâmplat de multe ori, ca ordonanţe de urgenţă care s-au declarat 
neconstituţionale după adoptarea ca lege, să producă efecte catastrofale pentru societatea românească”, a mai 
declarat, duminică, Ludovic Orban. 
Senatorul PNL, Iulian Dumitescu, a declarat, duminică, după şedinţa BPN, că liberalii au în vedere, în noua sesiune 
parlamentară şi schimbări electorale. 
„Sunt trei priorităţi importante, din punct de vedere electoral, pentru PNL şi anume votul electorinic, alegerea 
primarilor în două tururi”, a declarat senatorul PNL, Iulian Dumitrescu. 
Partidul fostului preşedinte Traian Băsescu, PMP, va depune luni, în Parlament, proiectul de lege prin care se 
doreşte eliminarea pensiilor speciale pentru parlamentari, pentru că „cetăţenii trebuie să beneficieze de pensie în 
funcţie de contributivitate”. 
„Vara aceasta am lucrat la acest proiect de lege, pe care îl vom depune luni în Parlament, privind eliminarea 
tuturor pensiilor speciale. PSD a votat legea prin care parlamentarii devin nişte cetăţeni speciali şi au pensie 
specială”, a declarat preşedintele PMP, Eugen Tomac. Liderul Partidului Mişcarea Populară a mai spus că singurii 
care ar trebui să beneficieze de pensii speciale sunt „veteranii de războoi, militari care au luptat în teatrele de 
operaţiuni şi foştii deţinuţi politici”, iar restul cetăţenilor ar trebui să primească pensii în funcţie de 
contributivitate. 
Alte proiecte legislative ale Partidului Mişcarea Populară vizează alegerea primarilor în două tururi şi reforma în 
sănătate. 
„În ceastă sesiune parlamentară se va dezbate proiectul cu privire la revenirea alegerii primarilor în două tururi. 
Este un proiect pe care noi l-am propus şi pentru care noi milităm. Am strâns deja 500 000 de semnături, iar tot în 
acestă sesiune parlamentară vom mai redepune legea reformei în sănătate. Credem că nu mai e loc de 
interpretări. Am văzut că oameni mor, deşi pot fi trataţi şi statul român are nevoie de o reformă reală în sănătate. 
Noi avem acest proiet de lege elaborat de cele mai luminate minţi din sănătate şi ar fi păcat să nu încercăm anul 
acesta, în an Centenar să dăm semnaul că există consens pe o reformă reală în sănătate. Vom redepune acest 
proiect în următoarele zile şi vom organiza o dezbatere pe marginea acestui subiect, pentru că e de mare 
actualitate”, a declarat Eugen Tomac. 
Principalul proiect legislativ pe care se axează cei de la USR în noua sesiune parlamentară este iniţiativa 
cetăţenească „Fără penali în funcţii publice”, care ar urma să fie depusă în Parlament până pe 21 septembrie 
„Până pe 21 septembrie vom depune la Parlament 'Fără penali în funcţii publice' şi va urma procedura de 
dezbatere, Cameră Depuaţilor, plen... Aceasta rămâne bătălia din Parlament”, a declarat senatorul USR, Mihai 
Goţiu, duminică pentru MEDIAFAX. 
Şi cei de la Uniunea Salvaţi România şi-au propus pentru această toamnă lansarea unei iniţiative civice pentru 
reforma electorală. Senatorul Mihai Goţiu spune că „probabil o să comunicăm şi cu cei de la PMP”, în momentul 
în care proiectul va ajunge la dezbateri în Parlament. 
„A doua iniţiativă civică pe care o susţinem şi pentru care începem luna aceasta strângerea de semnături este 
reforma electorală, pentru care ne trebuie 100 000 de semnături. Aceasta cuprinde revenirea alegerea primarilor 
în două tururi de scrutin, facilităţi pentru votul diasporei, votarea pe listă deschisă.Probabil o să comunicăm şi cu 
cei de la PMP, dar este proiectul lansat cu Mişcarea România Împreună, cu Cioloş şi organizaţiile civice. Dar, în 
momentul în care vor ajunge în dezbatere în Parlament vom vedea să le compatibilizăm”, a spus Mihai Goţiu 
pentru MEDIAFAX. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CExN al PSD a decis organizarea de alegeri în 11 filiale judeţene, inclusiv la Bucureşti unde lider este Gabriela 
Firea 
CExN al PSD a stabilit, sâmbătă, la Neptun, să se organizeze alegeri pentru funcţia de preşedinte în 11 organizaţii 
judeţene conduse de lideri interimari, printre acestea fiind şi organizaţia PSD Bucureşti condusă de primarul 
Capitalei, Gabriela Firea, au declarat pentru MEDIAFAX surse din PSD. 
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Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a propus sâmbătă, la Neptun, în şedinţa Comitetului Executiv Naţional al 
partidului, să se organizeze alegeri judeţene pentru funcţia de preşedinte în toate filialele conduse de lideri 
interimari, au declarat pentru MEDIAFAX surse social-democrate participante la şedinţă. 
Potrivit surselor citate, după ce CExN a admis propunerea lui Dragnea, preşedintele partidului le-a cerut liderilor 
judeţeni interimari ai PSD să înceapă chiar de săptămâna viitoare pregătirile pe plan local pentru organizarea de 
conferinţe judeţene de alegere a noilor preşedinţi. 
Filialele judeţene PSD din Botoşani, Suceava, Cluj, Alba, Braşov, Brăila, Timiş, Iaşi, Giurgiu şi Sibiu, precum şi 
organizaţia PSD Bucureşti sunt conduse de preşedinţi interimari. 
Statutul PSD a fost modificat la Congresul extraordinar din 10 martie în sensul în care alegerea preşedintelui 
organizaţiei judeţene nu se va mai face prin scrutin intern, în care votează direct toţi membrii de partid din judeţ, 
ci se revine la formula de alegere a conducerii organizaţiei judeţene prin delegaţi. 
Pe 30 iunie 2016, Comitetul Executiv Naţional (CExN) al PSD a luat act, la Târgovişte, de demisia a şase preşedinţi 
de organizaţii judeţene, ca urmare a rezultatelor slabe la alegerile locale. Cei şase lideri judeţeni care şi-au dat 
atunci demisiile au fost Ovidiu Portariuc (Botoşani), Cătălin Nechifor (Suceava), Remus Lăpuşan (Cluj), Ioan Dîrzu 
(Alba), Mihai Mohaci (Braşov) şi Octavian Petric (Satu Mare). În locul lor, CExN al PSD i-a numit preşedinţi 
interimari, până la organizarea de alegeri judeţene, pe Doina Fedorovici (Botoşani), Ioan Stan (Suceava), Horia 
Nasra (Cluj), Marius Dunca (Braşov) şi Aurelia Fedorca (Satu Mare), în timp ce la PSD Alba a fost numit interimar 
tot demisionarul Ioan Dîrzu. Din cele 6 organizaţii judeţene, doar PSD Satu Mare a organizat alegeri interne în care 
Aurelia Fedorca a devenit preşedinte ales, nu desemnat de la centru. 
O altă organizaţie judeţeană PSD condusă interimar este Brăila. Fostul preşedinte al PSD Brăila, ex-premierul 
Mihai Tudose, a demisionat din funcţie după ce a fost ales vicepreşedinte naţional al PSD la Congresul din 18 
octombrie 2015. Potrivit vechiului Statut PSD, membrilor partidului li se interzicea să deţină în acelaşi timp o 
funcţie în conducerea centrală a partidului şi o funcţie de preşedinte al unei organizaţii judeţene. Interimatul, 
după demisia lui Tudose, a fost preluat de primarul municipiului Brăila, Aurel Simionescu. Pe 9 februarie 2016, 
după ce DNA l-a arestat preventiv pe Simionescu, conducerea judeţeană a PSD Brăila l-a numit preşedinte 
interimar pe senatorul Ion Rotaru, care ocupă funcţia şi în prezent. 
Cel mai nou lider interimar din PSD este Călin Dobra. Acesta a preluat pe 23 ianuarie a.c. conducerea provizorie a 
filialei judeţene din Timiş a social-democraţilor, după ce CExN al PSD l-a exclus din partid, pe 15 iunie 2017, pe 
preşedintele judeţean de la acea vreme, fostul premier Sorin Grindeanu. 
De asemenea, organizaţia PSD Iaşi este condusă interimar de preşedintele Consiliului Judeţean Iaşi, Maricel Popa. 
Acesta asigură interimatul filialei judeţene din 22 februarie 2017, după ce într-o şedinţă a CExN al PSD desfăşurată 
la Bucureşti, conducerea centrală a partidului a decis să-l demită pe fostul preşedinte PSD Iaşi, Mihai Chirica, din 
toate funcţiile deţinute în partid, la finalul unui şir de critici ale lui Chirica cu privire la OUG 13. 
Şi filiala judeţeană PSD Giurgiu este condusă interimar, din februarie 2017, de Marian Mina, preşedintele 
Consiliului Judeţean. Interimatul din Giurgiu a apărut după ce fostul preşedinte al filialei, senatorul Niculae 
Bădălău, a fost promovat în 28 decembrie 2016, prin vot în CExN, în funcţia de preşedinte executiv al PSD. 
Printre şefii interimari ai PSD se află şi ministrul Turismului, Bogdan Trif, preşedintele organizaţiei judeţene Sibiu. 
Filiala PSD Bucureşti este condusă şi ea, interimar, de primarul general al Capitalei, Gabriela Firea. La 9 februarie 
2016, după un conflict cu social-democraţii din Sectorul 5, Robert Negoiţă s-a retras de la conducerea PSD 
Bucureşti, în locul acestuia fiind numită provizoriu Gabriela Firea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Cine va fi propus la conducerea DNA? Noii candidaţi susţin începând de astăzi INTERVIURILE 
Cei şase candidaţi pentru funcţia de procuror-şef al DNA vor susţine, luni şi marţi, la orele 11:00, respectiv 8:30, 
interviurile în faţa comisiei prezidate de ministrul Justiţiei, Tudorel Toader. 
Procurorii Paula Tănase, Nicolae Lupulescu, Gabriela Scutea, Sorin Armeanu, Adina Florea şi Andrei Bodean 
întrunesc condiţiile legale, ei fiind declaraţi admişi pentru participarea la concursul pentru ocuparea funcţiei de 
procuror-şef al DNA, arată Ministerul Justiţiei. 
„Candidaţii declaraţi admişi vor susţine un interviu la sediul Ministerului Justiţiei din Bucureşti, Str. Apolodor nr. 
17, sector 5, după cum urmează: în data de 03 septembrie 2018, începând cu ora 11.00, primii 3 candidaţi 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
declaraţi admişi; în data de 04 septembrie 2018, începând cu ora 08.30, următorii 3 candidaţi declaraţi admişi”, se 
arată pe site-ul instituţiei. 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a spus, în urmă cu câteva zile, în privinţa celor şase candidaţi la şefia DNA, că îi 
cunoaşte pe unii dintre ei, subliniind că le ştie şi atitudinile etice şi morale. 
„Îi ştiu pe unii, le cunosc evoluţiile profesionale, poate le cunosc şi atitudinile etice, morale. Suntem în perioada în 
care studiem dosarele, studiem programele manageriale, îi vom aştepta la interviu, îi vom evalua şi apoi dăm 
rezultatul”, a spus ministrul Tudorel Toader. 
Procurorul Gabriela Scutea a fost, între noiembrie 2006 - mai 2013, adjunct al Procurorului General, care era 
atunci Laura Codruţa Kovesi, şi era responsabilă pentru activitatea Secţiei judiciare, activitatea de resurse umane 
şi documentare, ordonator principal de credite (delegat), implementarea programelor cu finanţare externă, 
precum şi audit. Ulterior, între mai - august 2013, a fost numită consilier al Procurorului General de atunci, 
respectiv Tiberiu Niţu. În ianuarie 2016, în perioada scandalului privind OUG 13, Gabriela Scutea deţinea funcţia 
de secretar de stat în Ministerul Justiţiei. Ea şi-a început activitatea în 1995 ca procuror stagiar la Parchetul de pe 
lângă Judecătoria Braşov şi apoi Parchetul de pe lângă Judecătoria Rupea. 
Nicolae Lupulescu şi activează în cadrul Secţiei Parchetelor Militare din cadrul Parchetului General, însă din 14 
martie 2016, a fost detaşat pentru o perioadă de trei ani la Ministerul Apărării. Recent, el a declarat că Laura 
Codruţa Kovesi a lăsat o „moştenire bună” şi că nu trebuie schimbat tot din DNA, ci doar lucrurile negative. 
Şi Paula Tănase, care vine de la Parchetul de pe lângă Curtea de Apel Galaţi, se va prezenta în faţa lui Tudorel 
Toader. Paula Tănase are 47 de ani şi, potrivit CV-ului său, în cei „aproape 16 ani de activitate, deşi au fost 
perioada în care am soluţionat peste 1.000 de dosare pe an cu stoc zero de la o săptămână la alta, nu am avut 
nicio restituire sau achitare în soluţiile de trimitere în judecată dispuse”. Paula Tănase a lucrat şi ca procuror la 
Parchetul de pe lângă Tribunalul Galaţi, mai mulţi ani, absolvind Facultatea de Drept din Iaşi în 1996. 
Andrei Bodean este un procuror care vine de la Constanţa. El este cunoscut şi pentru că, în 2017, a formulat o 
cerere de apărare a reputaţiei profesionale privind unele afirmaţii dintr-un articol de presă, unde scria că 
magistratul şi-ar fi îndeplinit atribuţiile cu rea credinţă privind urmărirea penală ce-l privea pe avocatul Sorin 
Calaigii, ulterior condamnat la închisoare cu executare pentru corupţie. CSM a admis cererea lui Andrei Bodean. El 
este şi cel care l-a trimis în judecată pe fostul edil Radu Mazăre şi l-a anchetat şi pe Nicuşor Constantinescu. 
Andrei Bodean figurează ca semnatar pe o scrisoare adresată lui Tudorel Toader, în care i se precizează că îl susţin 
pe Augustin Lazăr, după ce ministrul a spus că declanşează evaluarea lui. Scrisoarea este semnată de peste 200 de 
magistraţi şi auditori de justiţie. 
În ceea ce priveşte ceilalţi doi candidaţi Adina Florea vine din Constanţa (la fel ca Andrei Bodean), iar Sorin 
Armeanu este prim procuror al Tribunalului Vaslui. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Inspecţia Judiciară, fără conducere din 1 septembrie. Activitatea instituţiei este blocată 
Mandatele inspectorului-şef şi inspectorului-şef adjunct de la Inspecţia Judiciară s-au încheiat, începând cu 1 
septembrie, ceea ce înseamnă blocarea activităţii principale a instituţiei. CSM trebuie să delege în aceste funcţii, 
dar şi să discute ordonanţa lui Toader de a prelungi mandatele actuale. 
Mandatele lui Lucian Netejoru (inspector-şef) şi al lui Gheorghe Stan (inspector-şef adjunct) de la Inspecţia 
Judiciară s-au încheiat în data de 1 septembrie. Până la delegarea unor inspectori şefi, întreaga activitate a 
instituţiei bate pasul pe loc. În aceste condiţii nu pot fi lucrate noi sesizări cu privire la eventuale abateri 
disciplinare ale magistraţilor şi nici nu vor putea fi încheiate cercetările derulate în acest moment de către 
inspectorii judiciari, toate documentele aferente având nevoie de un aviz al conducerii, au precizat, pentru 
MEDIAFAX, surse judiciare. De asemenea, nu vor exista nici sesizări din oficiu cu privire la abaterile pe care 
magistraţii le-ar săvârşi, acest aspect fiind în lista atribuţiilor inspectorului-şef. 
Pentru a evita ca activitatea de bază a Inspecţiei Judiciare să fie blocată, ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a 
transmis în urmă cu câteva zile, spre avizare Consiliului Superior al Magistraturii, o ordonanţă prin care cere 
prelungirea mandatelor lui Netejoru şi Stan, până când se ocupă aceste funcţii. Însă, surse din cadrul CSM arată că 
nu a fost încă stabilită o dată pentru avizarea ordonanţei lui Tudorel Toader. 
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„Întrucât dispoziţiile Legii nr.317/2004 privind Consiliul Superior al Magistraturii în vigoare nu reglementează 
situaţia în care mandatele funcţiilor de inspector-şef şi inspector-şef adjunct al Inspecţiei Judiciare expiră înainte 
de finalizarea concursurilor pentru ocuparea acestor funcţii şi nici posibilitatea exercitării cu titlu interimar a 
funcţiilor de inspector-şef şi inspector-şef adjunct, în situaţia în care acestea devin vacante din alte motive. Faţă 
de faptul că mandatul actualei conduceri a Inspecţiei Judiciare expiră la data de 1 septembrie 2018 şi nu există o 
dispoziţie legală care să reglementeze expres modul de asigurare a interimatului pentru aceste funcţii; (...) 
Guvernul României adoptă prezenta ordonanţă de urgenţă: La articolul 67 din LEgea nr. 317/2204 privind Consiliul 
Superior al Magistraturii, republicată în Monitorul Oficial al României, (...) se introduce un alineat nou cu 
următorul cuprins: 
1. În situaţia vacantării funcţiei de inspector-şef sau, după caz, de inspector-şef adjunct al Inspecţiei Judiciare ca 
urmare a expirării mandatului, interimatul funcţiei se asigură de inspectorul-şef sau, după caz, de inspectorul-şef 
adjunct în funcţie, până la data ocupării acestor funcţii în condiţiile legii. În caz de încetare a mandatului de 
inspector-şef ca urmare a altor situaţii, interimatul funcţiei se asigură de către inspectorul-şef adjunct până la data 
ocupării funcţiei în condiţiile legii, iar în caz de încetare a mandatului de inspector-şef adjunct, interimatul funcţiei 
se asigură de către un inspector judiciar numit de inspectorul-şef până la data ocupării acestei funcţii în condiţiile 
legii”, se arată în documentul transmis către CSM de către ministrul Justiţiei, Tudorel Toader. 
Pe de altă parte, minuta Comisiei nr.1 a CSM, întrunită în 9 iulie, arată că şi-a însuşit punct de vedere al DLDC 
(Direcţia Legislaţie, Documentare şi Contencios) privind posibilitatea de delegare în funcţiile de inspector şef şi 
inspector- şef adjunct al Inspecţiei Judiciare. Potrivit unor surse, DLDC a concluzionat că Plenul CSM poate delega 
în funcţiile de inspector-şef şi inspector-şef adjunct, însă o dată a întrunirii plenului nu a fost stabilită, până la 
acest moment. 
Despre această decizie a Comisiei nr.1, şi judecătorul Bogdan Mateescu, membru CSM, arată că plenul este 
organul competent să delege în funcţiile de conducere. 
„Ori de câte ori mandatul legal al conducătorului oricărei instanţe sau parchet încetează iar funcţia nu este 
ocupată prin concurs sau examen, secţia corespunzătoare a Consiliului Superior al Magistraturii deleagă un 
judecător, respectiv un procuror în acea funcţie până la ocuparea ei prin concurs sau examen. Nu este obligatorie 
delegarea ocupantului anterior al funcţiei, Secţia apreciind. (...) În cazul Inspecţiei Judiciare, Comisia nr 1 a 
Consiliului a decis, firesc faţă de cele ce preced, că Plenul CSM are competenţă legală de a delega şi în funcţiile de 
conducere în care are indrituirea legală să numească”, a scris judecătorul Bogdan Mateescu, membru CSM, pe 
Facebook. 
Inspecţia Judiciară este o instituţie intens discutată în interiorul CSM, existând posibilitatea ca acesta să fie unul 
dintre motivele pentru care nu a fost încă luată o decizie privind conducerea acestei instituţii. De altfel, şapte 
membri au transmis, zilele trecute, o scrisoare lui Eduard Hellvig, prin care îi cer directorului SRI să transmită 
Consiliului protocolul încheiat cu Inspecţia Judiciară şi să urgenteze desecretizarea documentului, deoarece 
instituţia este, potrivit magistraţilor, singura care a refuzat nejustificat să îl transmită, deşi i-a fost cerut în două 
rânduri. 
Instituţia a fost împărţită în două şi cu ocazia controlului făcut la DNA, în toamna anului trecut. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 PROTESTUL din 10 august | Comisia de apărare, CONVOCATĂ pentru audierea ministrului de Interne, Carmen 
Dan, şi a prefectului Capitalei, Speranţa Cliseru 
Preşedintele Comisiei de Apărare, senatorul PNL, Marcel Vela, a transmis că a convocat o nouă şedinţă, marţi, 
pentru audierea prefectului Capitalei, comandantului Jandarmeriei şi ministrului de Interne „pentru a afla ce s-a 
întâmplat la protestul din 10 august” şi cere demisia lui Carmen Dan. 
„Până astăzi, ministrul Carmen Dan nu a transmis Raportul MAI cu privire la abuzurile din 10 august, solicitat 
oficial încă din data de 24 august. Până în prezent, Biroul Permanent al Senatului nu a comunicat Comisiei de ce nu 
a aprobat solicitarea PNL de a avea activitate încă din data de 13 august pentru a afla ce s-a întâmplat la 
protestul din 10 august. Şedinţa Comisiei pentru Apărare, Ordine Publică şi Siguranţă Naţională din data de 27 
august, a fost boicotată de senatori ai PSD”, a afirmat preşedintele Comisiei de Apărare, Marcel Vela. 
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Senatorul PNL anunţă convocarea unei şedinte la Comisia de Apărare, pentru audierea ministrului Carmen Dan, a 
prefectului Capitalei, Speranţa Cliseru şi comandantului Jandarmeriei. 
„Am convocat o altă şedinţă pentru marţi, 4 septembrie (afişată oficial pe site-ul Senatului) pentru a audia 
prefectul Capitalei, comandantul jandarmilor şi pe ministrul Carmen Dan, convocare care a stârnit revolta unor 
senatori pesedişti din comisie. Având în vedere declaraţiile prefectului Capitalei din 27 august de la Senat, cele din 
30 august de la o terasă din Bucureşti şi anunţul recent al Primarul General al Capitalei cu privire la minciunile din 
10 august, este evident că PSD doreşte ascunderea adevărului. 
Marcel Vela îi cere demisia de onoare ministrului de Interne, Carmen Dan, pentru evenimentele care au avut loc 
pe 10 august, la protestul Diasporei. 
„Îi mai aduc aminte doamnei Ministru că, pentru a salva imaginea MAI, un liberal a demisionat din aceasta funcţie 
atunci când din cauza condiţiilor atmosferice s-a prabuşit un avion în Munţii Apuseni, fara a fi domnia sa pilot sau 
controlor de trafic aerian. În consecinţă, solicit public demisia de onoare a ministrului Carmen Dan pentru întreaga 
sa activitate din fruntea Ministerului Afacerilor Interne şi, în special, pentru ce s-a întâmplat în 10 august, când au 
avut de suferit români nevinovaţi, imaginea MAI şi a României în plan extern”, a mai comunicat Senatorul PNL, 
Marcel Vela, pe Facebook. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 PSD a decis: Referendumul pentru redefinirea căsătoriei în Constituţia României va avea loc pe 7 octombrie 
Conducerea PSD a decis, sâmbătă, în timpul şedinţei grupurilor parlamentare, care se desfăşoară la Neptun, că 
referendumul pentru redefinirea noţiunii de căsătorie în Constituţie va avea loc pe 7 octombrie, au precizat 
pentru mediafax surse social-democrate. 
Social-democraţii au decis calendarul în privinţa referendumului pentru modificarea în Constituţie a definiţiei 
căsătoriei. 
”Proiectul de lege va fi votat în perioada 12-13 septembrie în Senat, iar referendumul va avea loc pe 7 
octombrie”, au precizat surse din PSD pentru MEDIAFAX. 
Camera Deputaţilor a adoptat, în mai 2017, iniţiativa cetăţenească de revizuire a Constituţiei care prevede că 
familia se întemeiază pe căsătoria liber consimţită între un bărbat şi o femeie, semnată de 3 milioane de cetăţeni. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Relaţia Gabrielei Firea cu Liviu Dragnea s-a tensionat, după ce primarul Capitalei a cerut în PSD demisia 
ministrului de Interne. Cum justifică atitudinea împotriva lui Carmen Dan 
Primarul Gabriela Firea spune că a cerut demisia lui Carmen Dan de la Ministerul de Interne, după semnalele 
primite de la Bruxelles prin comisarul european Corina Creţu. 
"Trebuie să vă explic contextul. Eu am luat cuvântul şi le-am transmis colegilor mei faptul că am vorbit ieri cu 
Corina Creţu, comisar european, care mi-a relatat o discuţie cu domnul Juncker şi colegii săi, faptul că aceştia şi-au 
exprimat îngrijorarea faţă de situaţia politică din România şi situaţia din 10 august, faptul că nu e apreciat de alte 
state europene, apreciind că intervenţia jandarmilor a fost corecta paână la un punct în are avea loc apărarea 
clădirii Guvernului. Nu au fost de acord ca manifestanţii care nu au fost violenţi au suportat gaze lacrimogene şi 
erau de ajuns alte măsuri mai blânde. Practic extragerea celor care aruncau în jandarmi", a spus Gabriela Firea. 
Aceasta spune că a avut aprobarea Corinei Creţu să discute în şedinţa Comitetului Executiv al PSD de la Neptun. 
"În 18 septembrie, în discursul său, Juncker este posibil să facă referiri la situaţia referiri la situatia din România şi 
la protestele din 10 august şi să nu fie o situaţie confortabilă. Nu e uşor să vezi cum se transmite pe plan extern o 
percepţie negativă. Am exprimat aceste îngrijorări, ca primar general am subliniat că ce s-a întamplat în 10 august 
a fost şi o vinovăţie a persoanei care coordonează Ministerul de Interne şi care a încercat să paseze răspunderea 
către prefectul Capitalei. Ca presa să speculeze ca e apropiat al primarului ca a lucrat cu mine ca si consilier", a 
mai spus Firea. 
Primarul Capitalei, Gabriela Firea, a declarat sâmbătă, că nu ştie dacă Liviu Dragnea se află în spatele acţiunilor 
legate atacul ministrului de Interne la adresa prefectului, dar a lăsat să se înţeleagă că nu e străin de asta, 
spunând că ministrul s-a consultat în trecut de multe ori cu Dragnea. 
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"Nu pot face această afirmaţie (n.r.: că în spatele acuzaţiilor ar fi Liviu Dragnea), dar pot spune că ştiu din ce am 
observat, din şedinţele anterioare, că doamna Dan se consultă cu domnul preşedinte şi domnul preşedinte este cel 
care propus-o pe doamna Carmen Dan", a declarat Gabriela Firea. 
Aceasta a mai precizat că: "Am spus ca suntem într-un impas, pe 18 septembrie se anunţă că Bulgaria are avantaje 
din partea Bruxellles, iar noi avem MCV în continuare". 
Primarul Capitalei, Gabriela Firea, a catalogat sâmbătă relaţia cu preşedintele PSD Liviu Dragnea ca fiind una 
tensionată, nominalizând modul în care a susţinut-o Dragnea pe Carmen Dan în şedinţa de partid de la Neptun.  
"Îmi pare rău să o spun, dar este tensionată (n.r.: relaţia cu Liviu Dragnea)", a spus Gabriela Firea, după şedinţa 
PSD de la Neptun. 
Întrebată dacă se poate rezolva problema a răspuns: "Nu ştiu, depinde mult şi de dumnealui, eu am fost 
întotdeauna un om al dialogului, dar la cum s-au pus astăzi lucrurile în discuţie şi la cum a fost regia cu doamna 
Dan, care a scos din dosar xeroxuri cu sms-uri şi whatsapp-uri, cu convorbiri particulare între doamna prefect şi un 
domn secretar de stat ... adică totul a fost atât de bine pus la punct şi regizat încât cum nu vrea să renunţe la 
domnia sa acum e clar că e o breşă". 
Chestionată cu privire la atitudinea celorlalţi colegi din şedinţa PSD, care nu au susţinut-o, Firea a declarat că 
aceştia se pliază pe comportamentul şefului PSD. 
"Sincer, pentru că se uită la domnul preşedinte şi în funcţie de expresia sa. Nu ştiu. Trebuie să îi întrebaţi de ce nu 
m-au susţinut. Nu vreau să am o relaţie negativă cu ei", a afirmat primarul general. 
Pe de altă parte, Firea anunţă că Liviu Dragnea a vorbit despre Tăriceanu ca şi candidat comun PSD-ALDE la 
preşedinţie 
Gabriela Firea, primarul Capitalei, a anunţat că preşedintele PSD Liviu Dranea a anunţat în şedinţa CEx că nu va 
candida la prezidenţiale şi a spus că există posibilitatea candidatului comun, în persoana lui Călin Popescu 
Tăriceanu, preşedinte ALDE, dar puţini au aplaudat în şedinţă. 
Firea, despre înregistrarea video cu prefectul Speranţa Cliseru: Scena a fost organizată de ministru 
Primarul Capitalei, Gabriela Firea, a declarat sâmbătă, la Neptun, că înregistrarea cu prefectul Capitalei, care era 
întrebată dacă mint Carmen Dan şi Liviu Dragnea, a fost o scenă organizată de ministrul de Interne, pentru ca la 
final să i se reproşeze chiar ei în şedinţa  
(Sursa: Mediafax) 
 

 Liviu Dragnea nu va candida la alegerile prezidenţiale şi vrea candidat UNIC al PSD-ALDE/ Gabriela Firea: A 
vorbit despre Tăriceanu ca şi candidat, puţini au aplaudat 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a anunţat, sâmbătă, în şedinţa CExN, care se desfăşoară la Neptun, că nu va 
candida la alegerile prezidenţiale, au declarat pentru MEDIAFAX surse social-democrate. 
”Liviu Dragnea ne-a anunţat că nu va candida la alegerile prezidenţiale, care vor avea loc în 2019”, au declarat 
pentru MEDIAFAX surse participante la şedinţa CExN al PSD. 
Mai mult, Liviu Dragnea a spus sâmbătă, în şedinţa CEx de la Neptun, că varianta câştigătoare la prezidenţiale este 
un candidat unic PSD-ALDE, au declarat surse politice pentru MEDIAFAX. Liviu Dragnea a anunţat că nu va fi 
candidat la prezidenţiale. 
La ieşirea din şedinţa CExN, Firea a anunţat că Liviu Dragnea a vorbit despre Tăriceanu ca şi candidat comun PSD-
ALDE la preşedinţie 
Gabriela Firea, primarul Capitalei, a precizat că preşedintele PSD Liviu Dranea a anunţat în şedinţa CEx că nu va 
candida la prezidenţiale şi a spus că există posibilitatea candidatului comun, în persoana lui Călin Popescu 
Tăriceanu, preşedinte ALDE, dar puţini au aplaudat în şedinţă. 
”Pot să vă relatez un dialog. Domnul primar de la Sectorul 3, Robert Negoiţă, i-a spus domnului preşedinte că totul 
se întâmplă de la faptul că eu nu spun foarte clar şi explicit că nu candidez la Preşedinţia României şi că eu sunt 
considerat un pericol în acest sens, deşi am spus de nenumărate ori că nu candidez la Preşedinţia României, că nu 
doresc să preiau partidul nici de la domnul domnul Dragnea şi nici de la alte persoane care doresc să conducă 
partidul - şi se va dovedi că eu am avut dreptate. Şi atunci domnul preşedinte a spus că nici el nu candidează şi că 
împreună vom discuta posibilitatea să avem un candidat comun PSD ALDE în persoana domnului Tăriceanu, lucru 
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care pe mine mă bucură, dar vreau să vă relatez, de asemenea, un detaliu important: au aplaudat doar 2-3 
oameni din sală", a spus Gabriela Firea. 
"Eu îl stimez foarte mult pe domnul Tăriceanu şi ar fi un preşedinte de ţară extraordinar, dar pentru PSD, să ajungă 
acest partid să nu aibă un candidat viabil (...) este un moment de mare tristeţe, este un moment istoric la modul 
negativ", a mai spus Firea. 
Anterior şedinţei PSD de la Neptun, senatorul PSD Niculae Bădălău a declarat că nu este exclus ca liderul ALDE să 
fie candidatul comun al coaliţiei de guvernare la alegerile prezidenţiale, despre care a spus că ”e un om cu viziune, 
un om echilibrat şi ar fi extrem de bun”. 
 
Anterior şedinţei de la Neptun, Niculae Bădălău a vorbit despre posibila susţinere a lui Călin Popescu Tăriceanu, 
preşedinte ALDE. 
”În momentul actual suntem într-o alianţă şi nu e exclus ca dl. Tăriceanu să fie candidatul nostru, urmând în 
continuare ca partidul nostru să aibă premierul. Eu vreau să spun că dl. Tăriceanu e un om cu viziune, un om 
echilibrat şi ar fi extrem de bun pentru preşedinţia României”, a declarat Niculae Bădălău. 
Vicepreşedinte PSD despre candidatul unic PSD-ALDE la prezidenţiale: Nu s-a stabilit nimic 
Vicepreşedintele PSD Robert Negoiţă a declarat, sâmbătă, că în şedinţa CExN nu s-a luat o decizie în privinţa 
candidaturii unice, PSD şi ALDE, la alegerile prezidenţiale, el precizând că le-a cerut colegilor săi ”corectitudine şi 
cinste”. 
 
”Nu am stabilit nimic”, a declarat pentru MEDIAFAX vicepreşedintele PSD Robert Negoiţă, întrebat dacă s-a 
stabilit dacă PSD şi ALDE vor avea candidat comun la alegerile prezidenţiale. 
El a mai spus că le-a cerut colegilor săi ”corectitudine şi cinste”. 
”Eu sper să ne normalizăm. Să fim cinstiţi şi corecţi unii cu alţii - asta am spus înăuntru şi în asta cred.. Fără 
corectitudine şi cinste, unii cu alţii şi în afară nu o să ajungem nicăieri”, a afirmat Negoiţă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CExN l-a numit pe Bădălău, unul dintre cei care criticau guvernarea Dăncilă, preşedinte interimar PSD Giurgiu 
Comitetul Executiv Naţional al PSD a votat, sâmbătă, la Neptun, numirea senatorului Niculae Bădălău în funcţia de 
preşedinte interimar al organizaţiei judeţene PSD Giurgiu, au declarat pentru MEDIAFAX surse participante la 
şedinţă. 
Fostul preşedinte interimar al organizaţiei judeţene PSD Giurgiu, Marian Mina, a anunţat sâmbătă, la Neptun, în 
şedinţa CExN al partidului, că renunţă la funcţie, au declarat pentru MEDIAFAX surse din conducerea formaţiunii 
social-democrate. 
Mina a propus apoi, Comitetul Executiv Naţional al PSD, numirea unui nou preşedinte interimar la filiala judeţeană 
Giurgiu în persoana senatorului social-democrat Niculae Bădălău. CExN al PSD l-a votat în unanimitate pe Niculae 
Bădălău în funcţia de lider interimar PSD Giurgiu. 
Marian Mina, preşedintele Consiliului Judeţean Giurgiu, este finul senatorului PSD de Giurgiu Niculae Bădălău. 
Senatorul Niculae Bădălău a declarat, sâmbătă, înaintea şedinţei CExN al PSD, care se desfăşoară la Neptun, că 
este nemulţumit de activitatea Guvernului, existând ministere care funcţionează mai greu. 
”Nemulţumiţi sunt. Şi eu sunt nemulţumit şi îmi doresc mult mai mult pentru România şi pentru români. Ideea e să 
discutăm şi să găsim măsurile necesare pentru îndreptare. (...) Avem o guvernare bună, avem o creştere 
economică, sunt măsuri care au fost în cadrul programului de guvernare şi care au fost implementate. E clar că în 
cadrul guvernului sunt ministere care funcţionează mai greu, iar aici probabil dna premier va veni cu o măsură de 
remaniere”, a declarat Niculae Bădălău. 
El a admis şi faptul că PSD a scăzut în sondaje. 
”E foarte adevărat că am avut o mică scădere, mai ales din cauza erodării şi neimplementării tuturor măsurilor la 
timp şi asta vine din guvern, nu din partid”, a adăugat Bădălău. 
Niculae Bădălău a declarat vineri, pentru MEDIAFAX, că dezaprobă maneaua cântată la un botez din Bolintin, jud. 
Giurgiu, unde s-a aflat cu o seară înaninte, după ce pe Facebook a apărut înregistrarea, iar "urarea" lăutarului 
către Bădălău jigneşte Diaspora. 
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"Să vă dea Dumnezeu sănătate. Pentru naşul Nicu Bădălău şi pentru tot PSD-ul. Naşule, să ştii că strofa nu e porno 
e un pic aşa....că şi ăştia a zis <<M...PSD>>> Lai, lai lai, să vină Diaspora...hai, lai,lai,lai că noi ne pi...m pe ea", a 
spus lăutarul la microfon. 
Petrecerea a avut loc joi seara, în Bolintin, iar social democratul Niculae Bădălău spune că nu este de acord cu 
maneaua, dar nici nu a putut controla repertoriul. 
„Imaginile sunt reale. E o petrecere privată la care a cântat şi o formaţie de manelişti. Nu am nicio legătură cu 
cântecul acela. Sunt în total dezacord şi dezaprob în totalitate o asemenea formulare la adresa unor cetăţeni. Dar 
mi-am dat seama că nu pot controla eu repertoriul sau limbajul unor formaţiei. Câteodată au un limbaj mai 
colorat", a declarat Niculae Bădălău, pentru MEDIAFAX. 
Întrebat dacă în momentul dedicaţiei se afla în sală, Bădălău a spus: „Am fost la petrecerea respectivă, nu ştiu 
dacă la momentul respectiv eram acolo. Dezaprob total asta. (...) Am văzut formularea. Unul dintre cei de acolo e 
finul meu, la cununia de argint. Şi aceasta este cauza pentru care îmi spunea, maestrul Caval. (...) Nici stilul nu îl 
parob şi nu îmi face mare plăcere. Dar nu e petrecere la români dacă nu ai bere şi manele",a mai spus Bădălău, 
pentru MEDIAFAX. 
Deputatul USR, Adrian Claudiu Prisnel, unul dintre cei care a făcut Publice imaginile, a comentat pe Facebook: 
"Imaginile cu Niculae Bădălău, unul dintre cei mai importanţi baroni din PSD, cântând de zor: „să vină Diaspora, că 
noi ne pi**m pe ea” demonstrează încă o dată ura pe care hoţii o au faţă de toţi oamenii cinstiţi, alungaţi din 
România tocmai de aceşti penali. I-au bătut, i-au gazat în Piaţa Victoriei, au despărţit sute de mii de mame de 
copiii lor, iar acum ţin să arate cât de mult îi dispreţuiesc. Penalii României se adună la nunţi, în cercuri mafiote, 
sfidează cetăţenii prin opulenţă şi ne transmit că ei sunt statul. Nu, nu voi sunteţi România. România e a 
oamenilor cinstiţi. Vom demonstra asta cu fiecare ocazie: la proteste, la vot, prin implicare politică". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 PSD a decis să ceară ministrului de Externe să pornească procedura de rechemare în ţară a lui Maior 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a declarat sâmbătă, după şedinţa social democraţilor, că i s-a cerut premierului ca 
ministrul de Externe, Teodor Meleşcanu, să pornească procedura de rechemare în ţară a ambasadorului României 
în SUA, George Maior. 
"Îmi aduc aminte de încă o solicitare transmisă doamnei premier (n.r.: în şedinţa PSD), ca Teodor Meleşcanu să 
pornească procedura de rechemare în ţară a lui George Maior. Ştiţi procedura: Ministerul de Externe- premier-
preşedinte", a declarat Liviu Dragnea. 
"Nu nu vreau să mă pun nici în locul ministrului de Externe, nici în locul premierului şi să spun eu care sunt 
argumentele sau ce trebuia să spună George Maior, dar eu cred că ar trebui rechemat pentru că are multe 
explicaţii de dat în legătură cu protocoale şi cu acuzaţiile care au tot ieşit la iveală împotriva dumnealui. În ceea ce 
priveşte poziţiile pe care le-a avut public în SUA, eu cred că depăşesc atribuţiile unui ambasador. Ambasadorul 
totuşi, teoretic, nu e nici politic şi nu reprezintă decât interesele statului român, nu ale unui om sau ale unui 
sistem. Asta i s-a cerut primului ministru. Dacă domnul ministru Meleşcanu va analiza din punct de vedere 
diplomatic, juridic să nu este oportun o să discutăm în coaliţie", a mai afirmat liderul PSD. 
George Maior, actual ambasador al României în SUA şi fost director SRI, a declarat luni, referitor la scrisoarea 
transmisă de Rudolph Giuliani, avocat al preşedintelui Donald Trump, că aceasta este expresia unui lobby iniţiat 
de forţe interesate să apere persoane cu probleme cu legea. 
"Un personaj spumos şi extrem de combativ în discuţiile din Statele Unite, nu ştiu dacă mai e avocatul lui Donald 
Trump. În orice caz, ea este expresia unui lobby, iniţiat de anumite forţe care sunt interesate de apărarea unor 
personaje de la noi care au avut probleme cu justiţia, asta vă spun clar", a declarat, luni, George Maior, 
ambasadorul României în SUA. 
Rudolph Giuliani, avocatul lui Donald Trump, fost procuror federal şi fost primar al New York a transmis o 
scrisoare preşedintelui Klaus Iohannis şi altor oficiali români în care cere verificarea protocoalelor PG-SRI şi 
stoparea presiunile asupra judecătorilor. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Dragnea cere Comisiei SRI să analizeze activitatea directorului SRI, Eduard Helvig, în legătură cu ultimul 
protocol 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat că social-democraţii i-au cerut ”foarte ferm” lui Claudiu Manda să 
analizeze ”cu celeritate”la Comisia de control SRI activitatea directorului Serviciului Român de Informaţii, Eduard 
Helvig, în legătură cu ultimul protocol semnat de acesta. 
”În grup s-a discutat de şi i s-a cerut foarte ferm dlui Claudiu Manda să analizeze cu celeritate la comisie 
activitatea dlui director Helvig în legătură cu ultimul protocol, de care comisia nu a fost informată”, a declarat 
Liviu Dragnea. 
El a mai spus că serviciile de informaţii şi legile trebuie să se modernizeze, în contextul proiectului înfiinţării 
Agenţiei Naţionale de Interceptare. 
”Am discutat ca schimbarea legislaţiei privind securitatea naţională să purceadă rapid. Acolo se va discuta şi 
despre posibilitatea înfiinţării acelei agenmţii. Eu nu am o idee proastă despre înfiinţarea agenţiei naţionale de 
interceptări. Eu vreau să înceapă aceste dezbateri şi vreau să închidem, pentru că discutăm de nişte structuri care 
au ieşit din matcă, indiferent ce comunicate se dau, au ieşit din matcă”, a adăugat Dragnea. 
(Sursa: Mediafax) 
 
Liviu Dragnea anunţă cum va fi modificată Legea offshore: 'Indiferent ce se va întâmpla cu mine...' 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea spune că Legea offshore nu va fi modificată decât în sensul unor clarificări pe care 
le-a transmis către guvern, iar chestiunile importante, legate de impozitul pe venituri suplimentare şi de faptul ca 
50 la sută din gazul din Marea Neagră să se comercializeze pe piaţa din România, vor rămâne neschimbate. 
Liviu Dragnea a declarat sâmbătă seară, într-o conferinţă de presă susţinută la Neptun, că nu are de gând să 
cedeze şi să pună umărul la pierderea resurselor României. 
 “Indiferent ce se va întâmpla cu mine, eu nu am de gând să cedez şi nu am de gând să pun umărul la pierderea 
resurselor României. Şi nu o spun apăsat o spun calm. Indiferent ce se va întâmpla, forma plecată la preşedinte nu 
va fi modificată decât în sensul unor clarificări pe care le am şi anunţat pe care intenţionam să le transmit 
doamnei prim ministru, le-am şi transmis, doamna prim ministru era pregătită cu ministrul energiei să opereze 
nişte clarificări  în anexe. Dar chestiunile importante nu vor fi modificate şi anume impozitul pe veniturile 
suplimentare, cota de gaz adică 50% din gazul din Marea Neagră să se comercializeze pe piaţa din România. Am 
văzut că un ambasador dintr-o ţară vecină era foarte supărat că nu se comercializează şi nu devine Budapesta - 
hub sau Ungaria - hub de gaz”, a afirmat Liviu Dragnea, potrivit news.ro. 
Legea offshore, care reglementează exploatarea gazelor din Marea Neagră, a fost adoptată de Camera 
Deputaţilor, în calitate de for decizional, în sesiunea extraordinară din iulie. 
Legea va impune operatorilor să plătească impozite progresive pe venituri suplimentare, 50% din toată producţia 
va trebui tranzacţionată pe piaţa românească, iar sumele obţinute vor fi direcţionate spre parteneriatele public-
private. 
La începutul lunii august, preşedintele Klaus Iohannis a trimis joi Parlamentului, spre reexaminare, Legea privind 
unele măsuri necesare implementării operaţiunilor petroliere de către titularii de acorduri petroliere referitoare la 
perimetre petroliere offshore. Şeful statului spune că actul normativ trebuie reanalizat din perspectiva stabilităţii 
şi predictibilităţii pe termen lung a cadrului legal aplicabil acestui sector şi pentru evitarea potenţialelor efecte 
negative, apreciind că prevederile legii ar trebui să cuprindă dispoziţii clare, lipsite de echivoc şi cu perspectivă 
durabilă, astfel încât să fie asigurat cadrul necesar dezvoltării parteneriatului stat-investitori, iar economia 
românească să beneficieze pe termen lung de pe urma exploatării resurselor naturale din perimetrul Mării Negre. 
În cererea de rexaminare trimisă preşedintelui Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, Iohannis spune că exploatarea 
zăcămintelor de petrol şi gaze naturale din perimetrele offshore, situate în zona economică exclusivă din bazinul 
Mării Negre, are o importanţă deosebită pentru România, din perspectiva dezvoltării pieţei interne, a contribuţiei 
benefice la prosperitatea economiei şi a cetăţenilor români, dar şi prin prisma consolidării securităţii energetice 
regionale. În acest sens, la nivel de principiu, este necesar un cadru normativ eficient şi durabil, capabil să asigure 
o distribuţie echitabilă a beneficiilor între stat şi investitori, care să contribuie la stabilirea unui parteneriat pe 
termen lung între cele două părţi, precum şi la consolidarea încrederii în perspectivele economiei naţionale, arată 
şeful statului. 
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Potrivit acestuia, actul normativ trebuie reanalizat de Parlament din perspectiva stabilităţii şi predictibilităţii pe 
termen lung a cadrului legal aplicabil acestui sector şi pentru evitarea potenţialelor efecte negative, iar 
prevederile legii ar trebui să cuprindă dispoziţii clare, lipsite de echivoc şi cu perspectivă durabilă, astfel încât să 
fie asigurat cadrul necesar dezvoltării parteneriatului stat-investitori, în sensul asigurării predictibilităţii necesare, 
iar economia românească să beneficieze pe termen lung de pe urma exploatării resurselor naturale din perimetrul 
Mării Negre. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 E ALERTĂ - Noi FOCARE de pestă porcină, confirmate în România 
Pesta porcină a fost confirmată în judeţul Buzău, au anunţat autorităţile judeţene convocate duminică în 
Comitetul Judeţean pentru Situaţii de Urgenţă. Două focare au fost confirmate de laboratorul national de 
referinţă în două gospodării din localităţile Pănătău şi Lunca, o suspiciune fiind şi într-o altă gospodărie din judeţul 
Buzău, scrie News.ro. 
Potrivit directorului Direcţiei Sanitar Veterinare şi pentru Siguranţa Alimentelor Buzău, Ciprian Botezatu, pesta 
porcină a fost confirmată duminică dimineaţă, în urma analizelor realizate la laboratorul national de referinţă, în 
două gospodării din satul Lunca-Pătâragele-şi la Pănătău, la porci din două gospodării aflate în cele două localităţi. 
Conform autorităţilor buzoiene, boala ar fi apărut după ce în urmă cu o lună într-un cătun la Pănătău ar fi venit în 
vizită persoane din localitatea tulceană Frecăţei, una dintre primele zone în care s-a descoperit virusul pestei 
porcine. Deşi nu ar fi adus niciun aliment din Frecăţei, ulterior vizitei familia din Pănătău a sacrificat un porc care 
prezenta semne de boală. O pulpă din animalul sacrificat a fost dusă în Lunca, Pătârlagele, la rudele familiei celor 
din Pănătău, pentru consum. 
Prefectul judeţului Buzău a catalogat gestul ca fiind unul ”inconştient”. 
”Avem pestă porcină confirmată din cauza unei neglijenţe a populaţiei care nu a luat nicio măsură să se protejeze, 
deşi ştim bine că suntem înconjuraţi, în judeţele limitrofe, de focare pestă”, a declarat prefectul de Buzău, Carmen 
Ichim, în şedinţa aflată încă în curs de desfăşurare. 
O suspiciune de pestă porcină este şi într-o altă gospodărie, aflată la circa 300 metri de cea în care s-a confirmat 
boala, rezultatele testelor de laborator fiind aşteptate în cursul zilei de luni. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Scandalul pestei porcine ia AMPLOARE - Un fermier face acuzații fără prececent la adresa autorităților 
Proprietarul unei ferme de porci de la periferia orașului Galați, unde există suspiciune de pestă porcină, acuză 
autoritățile că, deși anunțate marți, au intervenit, total nepregătite, abia vineri la ora 22.00, scrie Mediafax. 
Suspiciunea a apărut într-o gospodărie unde șapte porci au murit, iar alții 12 au fost eutanasiați în mod preventiv 
de veterinari. 
Deși proprietarul porcilor a raportat autorităților încă de marți că porcii au simptomele virusului, iar primul porc a 
murit vineri, măsurile specifice anti-pestă porcină au fost luate duminică. 
Proprietarul porcilor susține că între momentul în care el a anunțat autoritățile și cel în care au fost luate măsuri 
au trecut cel puțin patru zile. 
În plus, reprezentanții Direcției Sanitare Veterinare și pentru Siguranța Alimentelor Galați au venit nepregătiți la 
ferma unde există suspiciunea de pestă porcină africană. 
„Marți i-am anunțat că am porci bolnavi. A venit un veterinar, a constatat, miercuri a făcut un tratament, joi le-a 
luat probe de sânge. Vineri a murit primul porc, i-am anunțat din nou, au venit la mine tot vineri, pe la ora 10 
seara. Nu erau pregătiți pentru îngroparea animalului, au venit fără utilaje, au săpat groapa singuri, noaptea. 
Apoi, sâmbătă au mai murit încă șase porci, au venit tot la 10 seara, dar de data asta erau pregătiți. În final, au 
eutanasiat toți porcii, preventiv, nu mi-au spus mare lucru, să vedem dacă îmi dau despăgubiri”, a declarat, 
pentru MEDIAFAX, fermierul Laurențiu Cojan. 
În opinia acestuia, porcii bolnavi ar fi trebuit să fie uciși încă din momentul în care a anunțat autoritățile, pentru că 
semnalele că aveau pestă erau evidente. În plus, fermierul spune că probele ar fi trebuit luate din momentul în 
care a alertat autoritățile. 
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Reprezentanții Prefecturii Galați spun că planul de măsuri privind suspiciunea de pestă porcină a fost aprobat 
duminică de Comitetul Județean pentru Situații de Urgență. 
„Comitetul Județean pentru Situații de Urgență s-a întrunit astăzi (n.r. duminică, 2 septembrie) și a aprobat Planul 
de măsuri la suspiciunea de pestă porcină africană, ca urmare a suspicionării apariției focarului la o gospodărie 
situată în extravilanul municipiului Galați, conform buletinelor de analiză emise de Laboratorul Sanitar Veterinar și 
pentru Siguranța Alimentelor Iași. Ferma avea 19 porci, iar pe 31 august, în urma decesului unui exemplar, 
proprietarul a sesizat medicul veterinar. Până la primirea buletinului de analiză (în seara zilei de 1 septembrie), au 
mai decedat 6 exemplare. Conform legii, astăzi s-a decis uciderea preventivă a celorlalte 12 animale din 
exploatație”, a anunțat Biroul de Presă al Prefecturii Galați. 
Confirmarea suspiciunii este așteptată de la București. 
Reprezentanții DSVSA Galați nu au putut fi contactați pentru a comenta declarațiile fermierului gălățean. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministerul Turismului: Angajaţii de la stat vor primi vouchere de vacanţă şi anul viitor 
Fiecare român care lucrează în sistemul de stat va beneficia şi anul viitor de vouchere de vacanţă în valoare de 
1.450 de lei, arată un comunicat transmis duminică de Ministerul Turismului. 
„Efectele benefice asupra industriei turismului din România prin introducerea acestei măsuri au determinat 
Ministerul Turismului să promoveze la nivelul Guvernului păstrarea voucherelor de vacanţă şi pentru anul 2019”, 
precizează instituţia. 
„Voucherele de vacanţă au reprezentat o gură de oxigen pentru industria din turismul românesc. Vă pot spune că 
a crescut numărul unităţilor de cazare pentru care a fost solicitată clasificarea de la Ministerul Turismului. Datele 
de până acum arată că au fost înregistrate cu 15% mai multe cereri la minister decât în aceeaşi perioadă a anului 
trecut”, a declarat ministrul Turismului, Bogdan Trif. 
„Măsura acordării voucherelor de vacanţă vizează 1,2 milioane de români care sunt încurajaţi, astfel, să-şi 
petreacă concediile în ţară. Potrivit INS, România a înregistrat anul acesta o creştere de 4,1% în primul semestru a 
numărului de turişti în comparaţie cu aceeşi perioadă a anului trecut, iar acest aspect se datorează şi voucherelor 
de vacanţă, potrivit analizelor financiare comunicate şi de mediul privat”, menţionează Ministerul Turismului. 
Voucherele de vacanţă pot fi utilizate doar în hotelurile şi pensiunile din România şi asigură cazarea, masa, 
transportul, tratamentele în staţiunile balneare şi serviciile suplimentare oferite de unităţile de cazare, dar şi alte 
servicii incluse în pachetul turistic achiziţionat de beneficiar. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Mesajul ambasadorului român Daniel Ioniță după violențele de la Chișinău 
Ambasadorul României la Chișinău, Daniel Ioniță, a reacționat pe Facebook după ce mai mulți unioniști, între care 
și un parlamentar român, au fost agresați în timpul unei manifestații desfășurate, sâmbătă, în capitala Republicii 
Moldova. 
„Cetățenii români aflați în situații de urgență pot solicita protecție consulară. MAE și Ambasada vor continua să 
urmărească îndeaproape ca drepturile cetățenilor români să fie respectate în conformitate cu legislația din 
Republica Moldova și obligațiile sale internaționale. Totodată, facem un apel către cetățenii români aflați în 
Republica Moldova să respecte legislația în vigoare”, a scris, pe Facebook, Daniel Ioniță. 
Întrebat dacă urmărește ce se întâmplă cu unioniștii care protestau, diplomatul a răspuns: „Cu mare atenție”. 
(Sursa: Digi 24) 
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